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Protokoll fört vid pensionärsrådets 
sammanträde den 18 november 2014 

Förvaltningen, Telefonvägen 30, Besöksrum 1 

Kl. 10.00-11.30 

 

Närvarande 

Marianne Svensk ordförande PRO 

Kerstin Svenson vice ordförande SPRF 

Eiwor Arthursson ledamot  PRO 

Valter Lund   ledamot  PRO 

Lars Åsberg  ledamot  SPF 

Rolf Lindquist   ledamot  SPF  

Bertil Wretlund         ersättare           PRO 

Bertil Andersson ersättare PRO 

Gunnar Carlsson ersättare SPF 

 

Förvaltningen 

Yvonne Goldberg avdelningschef förskola och äldreomsorg i egen regi 

Ingrid Widebäck  avdelningschef för social omsorg 

Anneli Rydström  sekreterare 

 

Förhinder 

Bo Almén  ersättare SPF 

 

Dag för justering 2014-11-18 

Sekreterare 

Justerat  

Marianne Svensk  Gunnar Carlsson 

Ordförande   Godkänt via e-post 
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§ 1. Sammanträdets öppnande 

Ordföranden hälsade välkommen till dagens sammanträde och förklarade mötet 

öppnat.  

 

§ 2. Förslag till dagordning 

Dagordningen godkändes.  

 

§ 3. Utseende av justerare 

Marianne Svensk och Gunnar Carlsson utsågs att justera dagens protokoll. 

 

§ 4. Anmälan av protokoll 
 

Pensionärsrådet 2014-10-14 

Följande rättelser och kommenterar gjordes enligt nedan. I övrigt godkändes 

protokollet som lades till handlingarna.  

 

Trygghetslarm - rättelse 

I protokollet står det att Lars Åsberg tog upp att trygghetslarmen inte fungerar i 

korridorerna på Fruängsgårdens servicehus.  

 

Det var inte så utan det var Eiwor Arthursson som tog upp att larmet på 

Trekantens servicehus inte fungerar i korridorerna. Eiwor informerade att hon 

fått en förklaring. Larmet är kopplat till telefonen och fungerar därför inte i 

korridorerna.  

 

Rapport från förtroenderåden – rättelse ej september utan oktober 

Förtroenderådsmötet på Fruängsgårdens servicehus var den 16 oktober. Den 18 

oktober var det kaffeträff för de boende. 

 

Medborgarförslag om hundrastgård vid Nybohov - förtydligande 

Pensionärsrådet hade inga synpunkter på hundrastgården. 

 

I medborgarförslaget togs också upp att det behöver sättas upp 30-skyltar i 

området, vilket pensionärsrådets har förståelse för då det finns många barn i 

området. 

 

Axelsbergs seniorboende, 43:an, återkoppling från Marianne 

Marianne Svensk har talat med Micasa och fått information om att förseningen av 

uthyrningen av lägenheterna berott på att fastigheten haft en omfattande 

vattenläcka, som tagit tid att åtgärda och godkända. Enligt Micasa ska samtliga 

lägenheter vara uthyrda vid årsskiftet.  

 

Rådet för funktionshinderfrågor 2014-10-16 

Pensionärsrådet framförde att man gärna vill få rapporten om 

tillgänglighetsinventeringen som gjorts i Aspudden. 

 

Pensionärsrådet undrade vad patologiskt samlande betyder. Ingrid Widebäck 

svarade att det innebär att personen har ett sjukligt samlande.  

 

Pensionärsrådet frågade också vem som blir ordförande i den nya nämnden. 



                           Protokoll nr 9 2014 

Sida 3 (6)  

 

 
 

 

Hägersten-Liljeholmens 

stadsdelsförvaltning 

 

Telefonvägen 30 

Box 490 

129 04 Hägersten 

Växel 08-508 22 000 

Fax 08-508 22 099 

hagersten-liljeholmen@stockholm.se 

www.stockholm.se/h-l 

 

Ingrid berättade att det blir en ”MP-ordförande” och att miljöpartiet har 

nominerat Jessica Jormtun (MP). 

 

Stadsdelsnämndens protokoll 2014-10-23 

Pensionärsrådet hade inget att tillägga. 

 

Kommunstyrelsens pensionärsråd 

KPR hade inget sammanträde i oktober. 

 

§ 5.     Aktuell information från förvaltningen 

 

Stadens budget 2015 

Ingrid Widebäck och Yvonne Goldberg informerade i stora drag om vad som 

lyfts fram gällande äldreomsorgen i finansborgarrådets förslag till budget för 

2015.  

 

Äldreomsorgen 2015 

• Staden ska utvärdera riktlinjerna för biståndsbedömning.  

• Biståndsbedömningen ska ha ett genusperspektiv. 

• Staden ska utvärdera valfrihets- och ersättningssystemet inom 

hemtjänsten. Tillräckligt många alternativ ska finnas för bra valfrihet, 

men inte fler än att staden kan följa upp och garantera kvaliteten. Så 

länge LOV tillämpas ska kommunen vara ickevalsalternativ för 

hemtjänsten. (Detta innebär också att det måste finnas ett kommunalt 

alternativ att välja på. I Hägersten-Liljeholmen finns en kommunal 

hemtjänstutförare). 

• Alla äldre 85 år och äldre har rätt till ett tryggt äldreanpassat boende 

genom till exempel bostadsanpassning eller insatser hos 

bostadsbolagen. Bedömningen av rätt till servicehus och vård- och 

omsorgsboende ska i större utsträckning följa den äldres behov och 

stadens riktlinjer.  

• Det ska finnas olika boendeformer som passar individuella behov. 

Boendealternativen ska breddas.  

• Vård- och omsorgsboende, servicehus, korttidsboende/korttidsvård, 

trygghetsboende och seniorboende ska ses över och utvecklas i 

riktning mot mer hemliknande enheter och enklare övergångar när 

omsorgsbehoven ökar.  

• Behovet av bostäder för äldre med missbruksproblematik respektive 

psykisk funktionsnedsättning ska tillgodoses. (Boendet Triangeln för  

+ 55 år på Trekantens servicehus, är ett exempel på boende för 

personer med psykisk funktionsnedsättning.) 

• Äldres utsatthet ska motverkas, samarbete med polis, brandsförsvaret 

m.fl. fortsätter. Insatser mot våld i nära relationer ska också gälla äldre. 

• Riktade insatser för att nå äldre med större behov, t.ex. hälsoproblem, 

funktionsnedsättning, inte talar svenska eller är socioekonomiskt svaga. 

• De äldre ska ha stort inflytande över innehållet i hemtjänsten. 

• Ökad kontinuitet i hemtjänsten. (Att det är samma personal som 

kommer till den äldre.) 

• Kvaliteten ska höjas i de biståndsbedömda dagverksamheterna. 
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• Staden ska öka antalet och utveckla befintliga mötesplatser. 

• Stödet till anhöriga fortsätter att utvecklas samt utökas med uppsökande 

verksamhet.  

• Kunskap om demenssjukdom behöver stärkas. Demens ABC. En 

målsättning är att spetskompetens som vårdare och handledare i 

demensvård ska finnas på alla demensboenden.  

• Långsiktig utbildningssatsning, där det ingår att utveckla 

svenskkunskaperna hos anställda som har svenska som andra språk. 

• Staden ska se över möjligheterna till geriatriska och gerontologiska 

vidareutbildningar för undersköterskor och sjuksköterskor.  

• Yrkeskunskap, flerspråkighet, genuskompetens samt kulturell och 

annan kompetens hos de anställda som kan höja kvaliteten i omsorgen 

ska tas till vara. 

• Arbetsmarknadsrelaterade anställningar kan bidra till en god 

personalförsörjning. Särskild ersättning ges till stadsdelsnämnderna för 

att säkra kvalitet i introduktion och handledning. 

• Stadsdelsnämnderna, äldrenämnden och arbetsmarknadsnämnden ska 

göra det möjligt för elever på omsorgsprogrammet och omsorgscollege 

att få feriejobb i stadens äldreomsorg. 

 

Utifrån stadens budget 2015 ska förvaltningen ta fram ett budgetsförslag till 

stadsdelsnämnden, ett arbete som nu har påbörjats. När det gäller 

äldreomsorgen vet vi bl.a. att ersättningen för hemtjänst i ordinärt boende samt 

avlösning och ledsagning höjs med 4 %. 

 

Pensionärsrådet frågade om verksamhetsbidragen kommer att höjas. Ingrid 

Widebäck svarade att det i förslaget till budget 2015 står om höjda 

föreningsbidrag och ökat stöd till pensionärsorganisationerna samt om att en ny 

modell för hyressättning av förenings- och kulturlokaler ska fastställas, där 

hyran inte baseras på marknadspriser. 

 

Förvaltningen vet dock inte än vad detta innebär konkret. 

 

Brukarundersökningar 

Pensionärsrådet tog del av resultaten från årets brukarundersökningar genom 

utvalda rapporter för hemtjänst, särskilda boendeformer och dagverksamhet. 

 

Pensionärsrådet påpekade att det är viktigt att se hur många som svarat innan 

man drar för stora slutsatser av brukarundersökningarnas resultat. Som exempel 

gavs brukarundersökningen för dagverksamhet där man drar slutsatsen att 

brukarnas nöjdhet ökat från 89 % 2013 till 91 % 2014. I undersökningen ingår 

ca 42 personer, vilket innebär att det räcker med att ytterligare en person svarat 

positivt för att nöjdheten ska öka med drygt 2 %. 

  

 

 

§ 6.  Ärenden till stadsdelsnämnden 2014-11-20 

 



                           Protokoll nr 9 2014 

Sida 5 (6)  

 

 
 

 

Hägersten-Liljeholmens 

stadsdelsförvaltning 

 

Telefonvägen 30 

Box 490 

129 04 Hägersten 

Växel 08-508 22 000 

Fax 08-508 22 099 

hagersten-liljeholmen@stockholm.se 

www.stockholm.se/h-l 

 

Ärende 2: Medborgarförslag om utegym vid Hägerstensåsen 

Som pensionärsrådet påpekat tidigare är det viktigt att utvärdera hur befintliga 

utegym fungerar, bl.a. om de är tillgängliga för äldre och passar äldres behov, 

innan nya utegym anläggs. Rådet undrade om det görs någon sådan utvärdering. 

Förvaltningen känner inte till att det görs någon utvärdering av ”utegymmen”.   

 

Ärende 4: Medborgarförslag om medborgarmöten 

Pensionärsrådet stödjer inte medborgarförslaget. Rådet anser att det fungerar 

bra som det är nu.  

 

Ärende 9: Gemensam upphandling av städtjänster 

Pensionärsrådet hade inga synpunkter. 

 

Ärende 11: Förlängning av avtal om sjuksköterskejour 

Pensionärsrådet undrade om vad som menas med att det på Trekantens 

servicehus ibland varit diskussioner om debiteringar av insatser. Yvonne 

Goldberg förklarade att förvaltningen vid sin uppföljning ifrågasatt om 

debiterade insatser utförts. 

 

I övrigt att pensionärsrådet inga synpunkter. 

 

Ärende 12 och 13: Förlängning av driften av Fruängsgårdens B-hus, vård- 

och omsorgsboende och Åsengårdens vård- och omsorgsboende. 

Pensionärsrådet anser att driften av Fruängsgårdens vård- och omsorgsboende 

och Åsengårdens vård- och omsorgsboende ska återgå till kommunen. 

 

Ärende 14: Uppdragsbeskrivning för hemtjänst och vård- och omsorgsboende 

i egen regi. 

Pensionärsrådet hade inga synpunkter. 

 

Ärende 17 och 18: Plansamråd för Packrummet 9 och del av Årsta 1:1 i 

Liljeholmen samt plansamråd för Telefonfabriken 1 (Designens hus) i 

Midsommarkransen. 

 

Som pensionärsrådet påtalat tidigare måste det byggas fler hyresrätter i 

stadsdelen och inte bara bostadsrätter. Det behövs hyresrätter för att tillgodose 

både ungdomars och äldres behov av boende.  

 

§ 7. Rapport från förtroenderåden 

 

Trekantens förtroenderåd, Eiwor Arthursson: Förtroenderådet hade möte i går 

den 17 november och fick då information om att det varit inbrott på Trekantens 

servicehus och att TV-apparaten som förtroenderådet varit med och betalat 

blivit stulen. Detta var mycket tråkigt.  

 

Korvgrillning har anordnats och förtroenderådet har varit med och bidragit med 

grillkorv. Man har också haft musikunderhållning. 
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Den 16 december blir det julbord för de boende, som ordnas av förtroenderådet 

tillsammans med PRO. 

 

Nästa förtroenderådsmöte är den 10 januari 2015.  

 

Kransen-Åsens förtroenderåd, Bertil Andersson: Den 3 december ordnar 

förtroenderådet i samarbete med hemtjänsten ”grötfest”. 

 

Fruängsgårdens förtroenderåd, Lars Åsberg: Det var fullsatt på kaffestunden 

den 18 oktober, då förtroenderådet hade ordnat med en trubadur via ABF. 

Nästa förtroenderådsmöte är den 20 november. Lars berättade att det i år verkar 

vara svårt att få något luciatåg från skola att komma till servicehuset. Rådet får 

se hur man kan lösa detta.  

 

§ 8. Övriga frågor 

 

”Mellan stolarna”, vem ansvarar? 

Rolf Lindquist tog upp ett enskilt ärende, som även kan vara ett generellt 

exempel på när en äldre personer i en vårdsituation hamnar ”mellan stolarna” 

det vill säga är det kommunen eller landstinget som har ansvaret. Men också 

hur samverkan mellan vårdgivarna ska ske så att den enskilde få rätt insatser 

och så bra vård som möjligt.  

 

I detta fall gällde det hemtjänstens insatser och landstingets 

rehabiliteringsinsatser. Yvonne Goldberg undersöker frågan närmare och 

återkommer med svar. 

 

Samverkansmöte i landstingshuset, kring äldre- och multisjuka 

Kerstin Svenson går på mötet den 28 november.  

 

§ 9. Nästa sammanträde 

Nästa sammanträde äger rum tisdagen den 16 december start med förmöte  

kl. 9.00. Lokal: Trekantens servicehus. Vi avslutar med gemensam jullunch. 

 

§ 10.   Sammanträdet avslutas 

Ordförande tackade alla och förklarade därmed sammanträdet avslutat. 

 


